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Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Rewizyjna 

Protokół 5/2025 

5 Posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 2025-05-14 

Obrady rozpoczęto 2025-05-14 o godzinie 08:00, a zakończono o godzinie 09:58 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. 

Obecni: 

1. Dariusz Bruc 

2. Agnieszka Mastalska-Sowa 

3. Agata Podłęcka 

4. Kamil Trąba 

 

Nieobecny: Seweryn Kozub 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. Zastępca Burmistrza Grzegorz Barach 

2. Skarbnik Celina Łanocha 

3. Dyrektor MOPS Bogusława Czyżycka-Paryło 

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie Komisji zostało otwarte przez Przewodniczącego, Kamila Trąbę. Przewodniczący 

poprosił członków o potwierdzenie obecności w systemie elektronicznym. Stwierdzono obecność 

czterech członków Komisji, co oznacza, że osiągnięto kworum niezbędne do podejmowania 

wiążących decyzji 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 
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NIEOBECNY (1) 

Seweryn Kozub 

Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Porządek obrad został przedstawiony i przyjęty bez uwag – stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołu komisji z posiedzenia odbytego  

w dniu 23 kwietnia 2025 r. 

Zatwierdzono protokół z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 r. 

oraz zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej kwestii. 

Przewodniczący Komisji Kamil Trąba na wstępie poinformował, że rozpatrzenie powyższych 

sprawozdań jest zadaniem Komisji Rewizyjnej. Następni poprosił o w Panią Skarbnik  

o wprowadzenie do tematu. 

Skarbnik Celina Łanocha w pierwszej kolejności omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 

rok poprzedni. Omówiła główne źródła dochodów oraz najważniejsze wydatki. Podkreśliła 

prawidłową realizację budżetu oraz wskazała ewentualne rozbieżności między planem  

a wykonaniem. Budżet zamknął się deficytem jak wynikało to z planu. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Barach w uzupełnieniu tematu dodał, że przy ocenie wykonania 

budżetu, jeżeli podejdziemy do tematu z punktu widzenia ekonomii, to w tej chwili każdy 

zrozumie, że stan finansów jest wypadkową wzrostu cen energii, płac, wynagrodzeń, na które nie 

mamy wpływu, również inwestycji a równocześnie nie chcemy podnosić podatków oraz nie 

zwiększać obciążenia. Ekonomia w tym przypadku jest bardzo prosta, nie można równocześnie 

nie podnosić podatków, równocześnie nie zadłużać i wydawać więcej. Taka sytuacja nie jest 

możliwa. Jeżeli popatrzymy na budżet pod względem polityki to sytuacja wydaje się być prosta - 

gmina jest zadłużona, dług rośnie nic się nie robi, podatków się nie podnosi. Na poziomie gminy 

nie powinno być polityki, jest dziura w drodze to należy ją załatać. To taka konkluzja na koniec. 

Wskazał również na duże obciążenie budżetu na oświatę. W tej chwili nie ma już subwencji 

należy wskazać potrzeby oświatowe. 

Radny Dariusz Bruc wypowiadając się w temacie nakładów na oświatę wskazał na brak 

przyciągania dzieci do placówek państwowych, podkreślił, że obecnie to sektor prywatny się 

rozwija i rozbudowuje. My nie walczymy o te dzieci. 

 Zastępca Burmistrza Grzegorz Barach odnosząc się do wypowiedzi radnego zaznaczył, że o 

rozwoju tych placówek decyduje ekonomia, tam nie obowiązuje karta nauczyciela, jest im dużo 

łatwiej się rozwijać. U nas jest trudniej. 
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Skarbnik Celina Łanocha wskazała na różnice w rozliczaniu wydatków bieżących w prywatnych 

przedszkolach według ustawy o finansowaniu oświaty. Kwota dotacji na jedno dziecko  

w przedszkolu prywatnym rośnie. 

Radna Agata Podłęcka zauważyła, że wynika to ze snobizmu naszych mieszkańców jak również 

na fakt ingerencji rodziców w nauczaniu w prywatnych placówkach. Można to również zauważyć 

w naszych przedszkolach i szkołach, gdzie rodzice są bardzo roszczeniowi przy jednoczesnym 

braku wsparcia z ich strony. 

Radna Agnieszka Mastalska Sowa podkreśliła, że z rozmów z rodzicami wynika, iż uważają oni, 

że dziecko w prywatnych przedszkolach ma lepsze perspektywy. Rodzice w placówkach gminnych 

niechętnie płacą za dodatkowe zajęcia, natomiast w przedszkolach prywatnych, jak najbardziej. 

Radna Agata Podłęcka Radna powiedziała, że w naszych szkołach pojawiły się granty i istnieje 

możliwość wsparcia dzieci, które chcą się rozwijać. Prywatne placówki nie oferują takich 

rozwiązań. Brakuje jednak świadomości wśród rodziców, by korzystać z tych programów 

wspierających rozwój dzieci, a jednocześnie mają oni pretensje, że nic nie robi się w kierunku ich 

rozwoju i że w naszych szkołach nic się nie dzieje. 

W dalszej kolejności   Skarbnik Celina Łanocha przedstawiła informację o stanie mienia 

komunalnego wskazane przez nasze jednostki budżetowe, instytucje kultury i spółki. 

Przedstawiła aktualną wartość mienia.  

Dokumenty zostały przyjęty bez uwag. 

W tym miejscu Pani Skarbnik poinformowała również o pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Krakowie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Brzesko za 2024 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Brzesko na dzień 31 grudnia 2024 r. 

Na zakończenie tematu Pani Skarbnik przedstawiła sprawozdanie finansowe za rok 2024. 

Omówiła przychody, koszty oraz wynik finansowy jednostki. Zwróciła uwagę na zachowanie 

płynności finansowej oraz efektywne gospodarowanie środkami. Sprawozdanie wykazało stratę 

za rok obrotowy.  

Dokument został zatwierdzony bez dyskusji. 

Komisja zaopiniowała następujące sprawozdania: 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brzesko za 2024 r., 

sprawozdania RB wraz z informacją o stanie mienia Gminy Brzesko oraz Instytucji Kultury. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania sprawozdania finansowego Gminy Brzesko za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

Komisja ponadto zapoznała się informacją o wykonaniu planu finansowego rachunku dochodów 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COViD oraz Funduszu Pomocy za 2024 r. 

 

Ad.5. Przygotowanie wniosku w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Brzeska za 2024 r. 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia, pozytywnie ocenia działalność organu 
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wykonawczego za rok 2024. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium za 2024 rok, 

podkreślając prawidłowość i rzetelność prowadzenia gospodarki finansowej. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie: 

Udzielenia Absolutorium Burmistrzowi Brzeska Tomaszowi Latosze z tytułu wykonania Budżetu 

Gminy Brzesko za rok 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

Ad.6. Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024rok. 

 

 a) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2024 r. 

Dyrektor Mops Bogusława Czyżyka-Paryło przedstawiła najważniejsze zagadnienia 

sprawozdania. Stwierdziła, że w roku 2024 MOPS w Brzesku kontynuował realizację zadań  

z zakresu pomocy społecznej, mających na celu wsparcie osób i rodzin znajdujących się  

w trudnej sytuacji życiowej. Ośrodek udzielił pomocy m.in. w formie świadczeń pieniężnych, 

usług opiekuńczych oraz wsparcia specjalistycznego. W ramach działalności przeprowadzono 

liczne programy aktywizacyjne i edukacyjne oraz współpracowano z instytucjami i organizacjami 

pozarządowymi. Istotnym elementem pracy było także przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu oraz pomoc osobom niepełnosprawnym, seniorom i rodzinom wielodzietnym. 

Działania MOPS były prowadzone zgodnie z obowiązującymi przepisami i przyjętymi planami, co 

pozwoliło na efektywne wykorzystanie środków budżetowych oraz realizację celów statutowych 

ośrodka. 
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Poinformowała również, że nasza gmina jako jedna z niewielu prowadzi noclegownię jak również 

współpracuje ze schroniskami, zgodnie z obowiązująca ustawą. 

Radna Agnieszka Mastalska Sowa zapytała, gdzie się znajdują schroniska? 

Bogusława Czyżycka - Paryło poinformowała, że mamy podpisane dwie umowy ze schroniskami, 

jest to schronisko w Kluczach oraz w Miechowie. Mamy również zapewnione miejsce dla kobiet. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Barch dodał, że sąsiednie gminy tego nie mają, my realizujemy 

zadania za prawie cały powiat. Zauważył, że porównywanie kondycji finansowej jednej gminy do 

innej nie ma najmniejszego sensu, ponieważ są gminy, które nie maja noclegowni, jadłodajni, 

basenu czy komunikacji miejskiej.  

Radna Agata -Podłęcka zauważyła ze gminy, których mieszkańcy korzystają z naszych usług 

powinny partycypować w kosztach.   

Bogusława Czyżycka – Paryło podkreśliła, że zgodnie z ustawą każda gmina powinna prowadzić 

noclegownię, jednak w naszym powiecie tylko my prowadzimy, wyróżniamy się na tym tle.  

W przypadku mieszkańców z innej gminy udzielamy tylko interwencyjnej pomocy. 

Radna Agnieszka Mastalska Sowa zapytała czy ustawodawca przewidział w taki przypadkach 

partycypowanie w kosztach z innymi gminami. 

Bogusława Czyżycka – Paryło wyjaśniła, że tylko wówczas, jeżeli dana gmina podpisałaby 

porozumienie z naszą gminą. Jednak my nie możemy tego zrobić, ponieważ mamy ograniczona 

liczbę miejsc. 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie: 

sprawozdanie z działalności MOPS za 2024 r. oraz sprawozdanie z działalności Dziennego Domu 

,,Senior+" i realizacji ,,Karty Brzeska Rodzina Trzy Plus". 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

 b) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań; 

Dyrektor Mops Bogusława Czyżyka-Paryło przedstawiła najważniejsze zagadnienia. 

W 2024 roku zrealizowano zadania związane z wspieraniem rodziny oraz funkcjonowaniem 

systemu pieczy zastępczej zgodnie z obowiązującymi przepisami i przyjętymi planami. 

Podejmowano działania mające na celu wzmocnienie rodzin biologicznych poprzez wsparcie 

socjalne, psychologiczne oraz prawne. 

System pieczy zastępczej objął opieką dzieci, które nie mogły pozostać w rodzinach naturalnych. 

Zapewniono odpowiednie warunki w rodzinach zastępczych oraz placówkach opiekuńczo-

wychowawczych, prowadząc także działania mające na celu powrót dzieci do rodzin 

biologicznych lub ich usamodzielnienie. 

Wśród najważniejszych potrzeb związanych z realizacją tych zadań wskazano konieczność 

zwiększenia liczby rodzin zastępczych, rozwijania programów wsparcia dla rodzin oraz 

dodatkowego finansowania na specjalistyczną opiekę i terapie. Niezbędne jest również 

podnoszenie kwalifikacji kadry pracującej w obszarze pomocy rodzinie i pieczy zastępczej oraz 

dalsza współpraca z instytucjami i organizacjami wspierającymi rodzinę. 

Realizacja zadań w tym obszarze pozostaje priorytetem dla zapewnienia bezpieczeństwa  

i prawidłowego rozwoju dzieci oraz wsparcia rodzin w trudnej sytuacji życiowej. 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Opinia komisji. 

Głosowano w sprawie: 

Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań; 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

 c) Ocena zasobów pomocy społecznej; 

Dyrektor MOPS Bogusława Czyżyka-Paryło przedstawiła najważniejsze zagadnienia 

sprawozdania. 

Wskazała na odpowiednie wyposażenie kadrowe oraz dostępność świadczeń i usług 

wspierających osoby i rodziny w trudnej sytuacji życiowej. Podkreśliła dobrą współpracę  

z instytucjami i organizacjami pozarządowymi 

Głosowano w sprawie: 

Ocena zasobów pomocy społecznej; 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Bruc, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Seweryn Kozub 

Ad.7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W sprawach bieżących Komisja zapoznała się z informacją dotyczącą stanu dróg po okresie 

zimowym wraz z informacją o harmonogramie prac inwestycyjnych i remontowych dróg, ulic, 

placów, wiat przystankowych i punktów oświetleniowych 

Informacje szczegółowo przedstawił Zastępca Burmistrza Grzegorz Barch. 
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Ad.8. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Kamil Trąba 

podziękował wszystkim za udział i współpracę następnie ogłosił zamknięcie posiedzenia komisji. 

 Pełna dyskusja znajduje się na płycie CD w aktach komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Rada Miejska w Brzesku 

(-) mgr Kamil Trąba  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Marta Dawiec 

Brzesko, dnia 27 maja 2025 r. 


